
 

KOMPETENCE KRAJŮ  REÁLNÉ PŘÍPADY  

V severomoravské obci Bludov proběhla rekonstrukce třídy Adolfa Kašpara, některým místním se ale nelíbí, 
že se silnice zvedla nad úroveň okolních zahrad - mají strach, že je nyní voda z velkých dešťů může vyplavit. 
Obec ale financovala pouze rekonstrukci ........................ podél komunikace, samotnou silnici opravovala 
Správa silnic .........................., do jejíž působnosti patří (přestože vede centrem obce). Kompletní výměna 
povrchu by byla několikanásobně dražší – podklad silnice je kamenný a vylámání a odvoz kamene by byl 
nákladný. To ................. odmítl financovat, nový povrch se tedy postavil až na této vrstvě a tím došlo ke 
zvednutí úrovně silnice.  

- Olomouckého kraje, kraj, chodníků, 

Zahrádkářské kolonie v Praze na Libeňském ostrově jsou dvě nejstarší v České republice. Zahrádkářům je 
pronajímá .........................., které po povodních v roce 2002 oblast označilo za záplavové území a změnilo 
proto v územním plánu kategorii ze „zahrádky a zahrádkové osady“ na „zeleň městská a krajinná“. Tím se 
zahrádky staly terčem developerů, kteří místo nich chtějí postavit park obklopený paneláky. Zahrádkářům 
mohl pomoci .......................... schválením zákona o zahrádkářské činnosti a úpravě některých podmínek 
jejího provozování, který všechny okolní státy schválený mají, vetoval ho ale .......................... Václav Klaus. 
Zahrádkáři tak nyní nemají v boji s developery, kteří mají o území velký zájem, žádnou zbraň. 

- stát, město, prezident  

Olomoucký kraj se od prosince 2012 chystá omezit osobní vlakovou dopravu z Jeseníku do Zlatých Hor, 
příčinou je souběh autobusových a vlakových spojů. Obci Hradec – Nová Ves se ale autobusová linka vyhýbá 
– vede pouze po okraji obce a někteří lidé to tak na autobus budou mít daleko. ............... jako řešení 
navrhuje buď zachování osobních vlaků, nebo posílení jiné autobusové linky, která přes obec vede. Nyní čeká 
na vyjádření ................. koordinátora dopravy. 

- krajského,  obec  

Zastupitelstvo .......................... již několik let řeší stavbu nové rychlostí silnice R35 spojující Liberec s 
Olomoucí. Ve hře jsou tři varianty trasy – superseverní, která vede členitým terénem a byla by proto drahá, 
severní, která rozdělí CHKO Český ráj na dvě části, jižní, která vede územím Středočeského kraje, ale ten s ní 
nepočítá. Proti krajem upřednostňované střední variantě je jak .......................... Český ráj, tak obyvatelé 
.........................., podél kterých (přes které) má trasa vést. 

- Správa CHKO, měst a vesnic, Libereckého kraje 

.......................... schválila stavbu přehrady v Nových Heřminovech na Bruntálsku, .......................... se bojí 
odchodu starousedlíků a dopadů snížení počtu obyvatel na obecní rozpočet. Část domů totiž leží v budoucím 
záplavovém území. Starosta by lidem rád nabídl nové stavební parcely v katastru obce, to ale není možné, 
dokud nebudou schváleny Zásady územního rozvoje ........................... Obec navíc nemá peníze na stavbu 
inženýrských sítí k případným novým parcelám. Nádrž má chránit Opavu a Krnov před povodněmi, ............ 
zjišťovala v referendu postoj obyvatel, proti stavbě přehrady se vyslovilo 55 ze 77 hlasujících (účast 35 %). 

- obec, Vláda, Moravskoslezského kraje, starosta obce 



 

Kompletní příběhy: 

V severomoravské obci Bludov proběhla rekonstrukce třídy Adolfa Kašpara, některým místním se ale nelíbí, 
že se silnice zvedla nad úroveň okolních zahrad - mají strach, že je nyní voda z velkých dešťů může vyplavit. 
Obec ale financovala pouze rekonstrukci chodníků podél komunikace, samotnou silnici opravovala Správa 
silnic Olomouckého kraje, do jejíž působnosti patří (přestože vede centrem obce). Kompletní výměna 
povrchu by byla několikanásobně dražší – podklad silnice je kamenný a vylámání a odvoz kamene by byl 
nákladný. To kraj odmítl financovat, nový povrch se tedy postavil až na této vrstvě a tím došlo ke zvednutí 
úrovně silnice.  

 

Zahrádkářské kolonie v Praze na Libeňském ostrově jsou dvě nejstarší v České republice. Zahrádkářům je 
pronajímá město, které po povodních v roce 2002 oblast označilo za záplavové území a změnilo proto v 
územním plánu kategorii ze „zahrádky a zahrádkové osady“ na „zeleň městská a krajinná“. Tím se zahrádky 
staly terčem developerů, kteří místo nich chtějí postavit park obklopený paneláky. Zahrádkářům mohl 
pomoci stát schválením zákona o zahrádkářské činnosti a úpravě některých podmínek jejího provozování, 
který všechny okolní státy schválený mají, vetoval ho ale prezident Václav Klaus. Zahrádkáři tak nyní nemají 
v boji s developery, kteří mají o území velký zájem, žádnou zbraň. 

 

Olomoucký kraj se od prosince 2012 chystá omezit osobní vlakovou dopravu z Jeseníku do Zlatých Hor, 
příčinou je souběh autobusových a vlakových spojů. Obci Hradec – Nová Ves se ale autobusová linka vyhýbá 
– vede pouze po okraji obce a někteří lidé to tak na autobus budou mít daleko. Obec jako řešení navrhuje 
buď zachování osobních vlaků, nebo posílení jiné autobusové linky, která přes obec vede. Nyní čeká na 
vyjádření krajského koordinátora dopravy. 

 

Zastupitelstvo Libereckého kraje již několik let řeší stavbu nové rychlostí silnice R35 spojující Liberec s 
Olomoucí. Ve hře jsou tři varianty trasy – superseverní, která vede členitým terénem a byla by proto drahá, 
severní, která rozdělí CHKO Český ráj na dvě části, jižní, která vede územím Středočeského kraje, ale ten s ní 
nepočítá. Proti krajem upřednostňované střední variantě je jak Správa CHKO Český ráj, tak obyvatelé měst a 
vesnic, podél kterých (přes které) má trasa vést. 

 

Vláda schválila stavbu přehrady v Nových Heřminovech na Bruntálsku, starosta obce se bojí odchodu 
starousedlíků a dopadů snížení počtu obyvatel na obecní rozpočet. Část domů totiž leží v budoucím 
záplavovém území. Starosta by lidem rád nabídl nové stavební parcely v katastru obce, to ale není možné, 
dokud nebudou schváleny Zásady územního rozvoje Moravskoslezského kraje. Obec navíc nemá peníze na 
stavbu inženýrských sítí k případným novým parcelám. Nádrž má chránit Opavu a Krnov před povodněmi, 
obec  zjišťovala v referendu postoj obyvatel, proti stavbě přehrady se vyslovilo 55 ze 77 hlasujících (účast 
35 %). 
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